

香港家庭福利會
家事調解服務收費

可獲豁免收費個案類別 (須調解包含有關贍養費之事宜，雙方均可免費)

1. 任何一方為綜合社會保障援助(綜援)受助人; 或
2. 任何一方為在職家庭津貼計劃全額津貼受助人; 或
3. 任何一方為學生資助計劃(包括學校書簿津貼/學生車船津貼/上網費津貼計劃)豁免全費受助人;

有需要人士可申請資助，獲資助人士收費參考：

(申請人士資產上限：港幣 300 萬元(可豁免一個自住物業價值))

資助組別	每月平均收入 (以扣除強積金後入息計算)	調解費															
A. 按個人 或 家庭成員 總收入評定 及 須包含調解有關 贍養費之事宜 *(同住的離異雙方會 分別按個人收入計 算，不會合併計算)	個人收入低於港幣 15,800 元 或 與其同住家庭成員 的家庭總入息不超過以下住戶人數的入息上限:	雙方均可免費 (包括法律援助受助人)															
	<table border="1"><thead><tr><th>住戶人數</th><th>每月入息上限(元)</th></tr></thead><tbody><tr><td>1</td><td>15,800</td></tr><tr><td>2</td><td>22,500</td></tr><tr><td>3</td><td>26,500</td></tr><tr><td>4</td><td>34,100</td></tr><tr><td>5</td><td>43,600</td></tr><tr><td>6 或以上</td><td>46,100</td></tr></tbody></table>		住戶人數	每月入息上限(元)	1	15,800	2	22,500	3	26,500	4	34,100	5	43,600	6 或以上	46,100	
	住戶人數		每月入息上限(元)														
	1		15,800														
	2		22,500														
	3		26,500														
	4		34,100														
5	43,600																
6 或以上	46,100																
\$15,801 - \$30,000		申請方每小時 \$50															
\$30,001-\$120,000		申請方每小時收費： 每方月入之 1 %															
\$120,001 及以上		申請方每小時 \$1,200															

標準收費：每方每小時港幣\$1,200 (單獨面談 / 共同面談的收費均以個人單位計算)

草擬調解協議書費用：(只適用於標準收費及資助組別 B 類的人士)

- 首份草擬：每方須繳付兩小時之費用
- 之後每份修訂草擬每方須繳付半小時之費用。

備註

1. 申請資助人士須填寫申請表格、提交最近 3 個月入息及/或證明文件，經批核後才可開始減費。未能提交證明人士須繳交標準收費，任何已繳交之費用一概不獲退回。
2. **如法律援助受助人或另一方屬於資助組別 A 類，雙方的收費均獲豁免。**
3. 不屬於資助組別 A 類之**法律援助受助人**，其收費以「標準收費」每方每小時\$1,200 計算。如另一方沒有法律援助，另一方之收費將按照組別 B 類資助收費計算。
4. 如有律師陪同出席調解會議的人士，B 類個案收費以「標準收費」計算，資助收費並不適用。
5. 本會保留就以上收費隨時作出調整的權利，就批核資助收費之申請，本會有最終決定權。
6. 收費若不足 1 小時，以每 15 分鐘計。
7. 此收費生效日期：2026 年 3 月。

Hong Kong Family Welfare Society
Fee-charging Scale of Family Mediation Service

Fee Waiving Categories (to resolve issues including maintenance, both parties' fees will be waived)

1. Either party is the Recipient of Comprehensive Social Security Assistance (CSSA) Scheme; or
2. Either party is the Recipient of Full-rate Allowances of Working Family Allowance Scheme; or
3. Either party is the Recipient of Full-level Assistance of Student Financial Assistance Schemes (including the School Textbook Assistance Scheme, the Student Travel Subsidy Scheme, the Subsidy Scheme for Internet Access Charges);

Fee Remission Scale

(Asset Limit for applicant: HK\$3,000,000 (may exclude one property for self-living))

Subsidized Group	Individual Average Monthly Income (Before deduction of MPF)	Mediation Fee
A. Based on individual or total household monthly income and needs to resolve issues including maintenance *(Divorcing couple under the same household, income will be assessed on an individual basis)	Individual monthly income below HK\$15,800 or the household members residing together earn a monthly household income of no more than the specified income limit applicable to the corresponding household size:	
	Household size (person)	Monthly income limit(\$)
	1	15,800
	2	22,500
	3	26,500
	4	34,100
	5	43,600
	6 or above	46,100
B. Individual fee remission assessed according to individual income	\$15,801 - \$30,000	Applicant \$50 per hour
	\$30,001-\$120,000	Applicant's Hourly rate : 1 % of individual party's monthly income
	\$120,001 and above	Applicant \$1,200 per hour

Standard Rate : HK\$1,200 per hour per person

(Individual and joint interviews fees are calculated on individual basis)

Fees for Drafting Mediation Agreement (Applicable to those paying Standard rate or under Subsidized Group B only)

- First draft: 2 hours service fee will be charged for each party.
- Each subsequent revised draft: half hour of service fee will be charged for each party.

Remarks

1. Submission of application form, income proof (of the most recent 3 months) and /or supporting documents is/are required for applying fee remission. Standard rate will be charged **UNTIL** the required income proof and /or support documents is/are provided and fees paid are non-refundable.
2. If the **legally-aided person or the other party** meets the criteria of Subsidized Group A, the fees of both parties will be waived.

3. If the **legally-aided person** does not meet the criteria of Subsidized Group A, the legally-aided person will be charged according to Standard Rate of HK\$1,200 per hour per person. The other Party who is not legally-aided will be charged according to the fee remission scale of Subsidized Group B.
4. The Party under Subsidized Group B with the lawyer's accompaniment in the mediation meeting(s) is not eligible to apply for fee remission, and the fees are charged according to Standard Rate.
5. The Society reserves the right to adjust the above fee-charging scale at any time. The Society has the final discretion on the application for fee remission.
6. Fees are charged according to a quarter-hourly basis.
7. Effective date of fee-charging scale: March 2026.